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PROTOKÓŁ Nr XXIX08 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 29.10.2008r. 

w godz. 15 15 – 2130 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15 radnych obecnych jest 13, 
2 tymczasowo nieobecnych, co stanowi sesję prawomocną do podejmowania 
uchwał. Przewodniczący powitał zaproszonych na sesję gości, w tym szczególnie 
Wicestarostę Powiatu Mikołowskiego, Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, oraz 
przedstawicieli Związków Nauczycielstwa Polskiego oddział Ornontowice. 
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie z wykonanych zadań drogowych za rok 2008 i planowanych na 

rok 2009 przez Powiat Mikołowski na terenie Gminy Ornontowice. 
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) ustalenia regulaminu określającego na 2009 rok wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 
szczegółowych warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw a takŜe wysokość nagród jak 
równieŜ ustalenia wysokości dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowych 
zasad jego przyznawania i wypłacania dla nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę, 

b) zmian budŜetu gminy na rok 2008,  
c) wysokości stawek podatku od nieruchomości, zwolnień oraz wzorów deklaracji 

i informacji podatkowych w podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego na 
terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2009r., 

d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 
Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2009r., 

e) wysokości stawek opłaty targowej na terenie Gminy Ornontowice  
od 1 stycznia 2009r., 

f) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową przez Gminę Ornontowice dla 
Starostwa Powiatowego w Mikołowie, 

g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu, 
h) opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne w 

Ornontowicach, 
i) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budŜetu gminy dla 

niepublicznego przedszkola, 
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j) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Ornontowice a Gminą Orzesze  
na powierzenie Gminie Orzesze zadania publicznego polegającego  
na przygotowaniu i przeprowadzeniu postępowania przetargowego 
dotyczącego opracowania dokumentacji projektowej i studium wykonalności 
dla tras rowerowych w granicach Gmin Powiatu Mikołowskiego, 

k) uchylenia uchwały Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach za rok 2007. 

10. Sprawy bieŜące.  
11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Uwag do porządku nie wniesiono. 
 
O godz. 15.23 wszedł radny Nowak – aktualny stan radnych: 14. 
 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
Ad. 5 
W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady jeszcze raz serdecznie powitał 
zaproszonych na sesję gości w osobach - Wicestarosta Powiatu 
MikołowskiegoTadeusz Marszolik i Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Edward 
Przybysz. Przypomniał takŜe, Ŝe tematem tego punktu jest: „Sprawozdanie  
z wykonanych zadań drogowych za rok 2008 i planowanych na rok 2009 przez 
Powiat Mikołowski na terenie Gminy Ornontowice”.  
 
Na wstępie Przewodniczący Rady odczytał pismo, które Wójt wystosował do 
Starostwa Powiatowego w Mikołowie w związku z przygotowywanym projektem 
budŜetu gminy na rok 2009 (załącznik nr 4 do protokołu ). 
 
W swojej wypowiedzi Wicestarosta oraz Dyrektor PZD poruszyli następujące kwestie:  
 

� Dalsze losy koncepcji poł ączenia drogowego od DW 925 do A1, w tym 
PB-W dwóch rond i ł ącznika drogowego pomi ędzy ul. Orzesk ą  
i Zamkow ą. 
Została wykonana koncepcja połączenia drogowego od DW 925 do A1  
w Dębieńsku w II częściach. Podpisany został list intencyjny o współpracy 
Gmin i Powiatów w realizacji zadania z ukierunkowaniem na sporządzenie  
w pierwszym etapie studium wykonalności niezbędnego przy staraniach  
o fundusze europejskie. Dyrektor nawiązał do opracowania przez Gminę 
Ornontowice projektu budowlano-wykonawczego wybranego fragmentu  
z całości koncepcji „łącznik ulic Orzeska – Zamkowa wraz z dwoma rondami”. 
Projektanci nie wystąpili jeszcze o Ŝadne uzgodnienia PZD w tym temacie, 
stąd trudno ocenić zaawansowanie prac projektowych. RównieŜ nie było 
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konsultacji ze strony projektantów odnośnie opracowania koncepcyjnego 
przebudowy ulicy Zwycięstwa na odcinku od ul. Nowej do wjazdu na Kopalnię.  
 

� Remont drogi powiatowej ulicy Zwyci ęstwa wraz z przebudow ą 
wybranych elementów pasa drogowego, w tym zmiana or ganizacji ruchu 
na odcinku od północnej granicy Gminy do skrzy Ŝowania z drog ą 
powiatow ą – ul. Chudowsk ą. 
Powiat Mikołowski opracował studium wykonalności w oparciu o posiadany 
projekt budowlano – wykonawczy i wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie  
ze środków z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego dla zadań: 
„Przebudowa ul. Zwycięstwa od granicy z Gminą Gierałtowice  
do skrzyŜowania z ul. Chudowską”, „Przebudowa skrzyŜowania  
od ul. Chudowskiej z ul. Zwycięstwa”. Tematy analizowane są przez Urząd 
Marszałkowski. 
 

� Przebudowa ci ągu pieszego ulicy Orzeskiej w Ornontowicach na odci nku 
ok. 650m od ulicy Tartacznej do skrzy Ŝowania z ulic ą Bujakowsk ą. 
Opracowany został projekt budowlano – wykonawczy dla przebudowy ciągu 
pieszego ul. Orzeskiej w Ornontowicach od ul. Bujakowskiej do ul. Tartacznej 
– koszt opracowania to ok. 28 tys. zł., finansowany po 50% przez Gminę 
Ornontowice i Powiat Mikołowski. Zadanie skierowane zostanie w listopadzie  
z wnioskiem do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych  
2009-2011. Kwota inwestorska – ok. 975 tys. zł. 

 
� Dalsze zadania projektowe i modernizacyjne.  

Na dzień dzisiejszy Dyrektor nie jest w stanie udzielić odpowiedzi. Powiat 
pracuje nad projektem budŜetu. Dalsze zadania projektowe i modernizacyjne 
będą przez Powiat podejmowane konsekwentnie w miarę realizacji zadań juŜ 
rozpoczętych. 

 
� Utrzymanie zieleni. 

Powiat będzie prowadził prace dotyczące utrzymania zieleni samodzielnie  
w standardach takich jak cała sieć dróg powiatowych. Alternatywnie, koszenie 
poboczy ujęte zostanie w porozumieniu dotyczącym utrzymania czystości  
w Gminie Ornontowice i pozostanie w gestii gminy. 

 
� Wymiana słupków przeszkodowych U7 w centrum Gminy. 

Słupki U7 w Gminie nie występują. JeŜeli chodzi o słupki U5 to zostały 
wymienione ale uszkodzenia powstają na bieŜąco więc okresowo pozostają 
uszkodzone oczekując na kolejną wymianę. 

 
Kolejno głos zabrał Wójt, który m.in. podkreślił, Ŝe warto, aby Powiat zgłosił niektóre 
zadania do Narodowego Programu Przebudowy Dróg.  
 
Następnie Przewodniczący Rady poruszył m.in. tematy dot.: 

� budowy chodnika przy ul. Orzeskiej, 
� ograniczenia prędkości do 40 km na godzinę na terenie Gminy. 
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W toku dyskusji radni poruszyli m.in. kwestie dot.: 
� szans pozyskania środków na zadania związane z budową dróg gminnych  

i sytuacji w przypadku ich nie pozyskania, 
� stanu ul. Zamkowej (dziury, piasek na poboczach, zarośla), 
� budowy chodników w Gminie, 
� poziomego oznakowania dróg. 

 
Ad. 6 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag. 
 
Ad. 7 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy  
i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 5  do protokołu . 
 
Ad. 8 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 27.10.2008r., 
którego treść stanowi załącznik nr 6  do protokołu . 
 
Ad. 9 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: ustalenia regulaminu okre ślającego na 2009 rok wysoko ść oraz 
szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagr odzenia zasadniczego 
oraz szczegółowych warunków obliczania i wypłacania  wynagrodzenia  
za godziny ponadwymiarowe i godziny dora źnych zast ępstw a tak Ŝe wysoko ść 
nagród jak równie Ŝ ustalenia wysoko ści dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowych zasad jego przyznawania i wypłacania dla nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach o światowych prowadzonych przez 
gmin ę. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy a następnie 
pokrótce omówiony przez Panią Sekretarz. 
 
Przewodniczący Rady odczytał ponadto protokół uzgodnień podpisany przez  
Związek Nauczycielstwa Polskiego O/ Ornontowice. 
 
O godz. 17.10 wszedł radny Zientek – stan radnych: 15. 
 
W toku dyskusji, po przedstawieniu sugestii radcy prawnego Stanisława Cicheckiego 
postanowiono w ramach autopoprawek o dopisaniu: 

• w § 9 pkt ppkt 2 sformułowania: „za kaŜdą klasę”, 
• § 10 pkt 3 o treści: 

„Dodatek ten nie przysługuje równieŜ opiekunowi staŜu w przypadku zawieszenia 
bądź przerwania staŜu. Zasady z ust. 1 stosuje się odpowiednio”. 
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Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXIX/209/08 w sprawie: ustalenia regulaminu określającego na 2009 
rok wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowych warunków obliczania  
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw a takŜe wysokość nagród jak równieŜ ustalenia wysokości dodatku 
mieszkaniowego oraz szczegółowych zasad jego przyznawania i wypłacania dla 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 
przez gminę, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 7  do protokołu . 

 
b) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2008r. 
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Następnie Wójt zwrócił uwagę m.in. na: 

• zmniejszenia w wydatkach, 
• zwiększenia w wydatkach. 

 
Brak pytań radnych. 
 
Aktualny stan radych: 14 (1 chwilowo wyszedł o godz. 17.40). 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 13 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 1 

 
Uchwała Nr XXIX/210/08 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2008,  
na stan 14-tu radnych została przyjęta 13 głosami „za” przy 1 wstrzymującym 
się  i stanowi załącznik nr 8  do protokołu . 

 
Nieobecny radny wszedł o 18.10. – stan radnych: 15. 
 
c) w sprawie: wysoko ści stawek podatku od nieruchomo ści, zwolnie ń oraz 
wzorów deklaracji i informacji podatkowych w podatk u od nieruchomo ści, 
rolnego i le śnego na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 200 9r. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 



 6 

• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXIX/211/08 w sprawie: wysokości stawek podatku  
od nieruchomości, zwolnień oraz wzorów deklaracji i informacji podatkowych  
w podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego na terenie Gminy Ornontowice  
od 1 stycznia 2009r., na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 9  do protokołu . 

 
d) w sprawie: okre ślenia wysoko ści stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gminy Ornontowice od 1 st ycznia 2009r. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radny Szołtysek zapytał, czy moŜna w zamian pojęcia „powyŜej 3,5 tony” uŜyć 
pojęcia „od 3,5 tony”? Inspektor WFiB, Pani Renata Profaska, odpowiedziała,  
Ŝe takie sformułowanie zgodnie z ustawą nie jest dopuszczalne. 
 
Na pytanie radnego Mozgalika odnośnie pojęć „miejsce zamieszkania i garaŜowania” 
wyjaśniła, Ŝe podatek od środków transportowych uiszcza się według miejsca 
zamieszkania. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXIX/212/08 w sprawie: określenia wysokości stawek podatku  
od środków transportowych na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2009r., 
na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10  do 
protokołu . 

 
e) w sprawie: wysoko ści stawek opłaty targowej na terenie Gminy Ornontow ice 
od 1 stycznia 2009r. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXIX/213/08 w sprawie: wysokości stawek opłaty targowej na terenie 
Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2009r., na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11  do protokołu . 
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f) w sprawie: udzielenia dotacji celowej na pomoc f inansow ą przez Gmin ę 
Ornontowice dla Starostwa Powiatowego w Mikołowie. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Temat pokrótce został przedstawiony przez Panią Aleksandrę Malczyk, Kierownika 
Wydziału Promocji i Pozyskiwania Funduszy.  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXIX/214/08 w sprawie: udzielenia dotacji celowej na pomoc 
finansową przez Gminę Ornontowice dla Starostwa Powiatowego w Mikołowie,  
na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12   
do protokołu . 

 
g) w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatow i Mikołowskiemu. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. Pomoc 
dotyczy zakupu 3 sztuk inkubatorów dla Oddziału Noworodkowego Szpitala 
Powiatowego w Mikołowie przy ul. Waryńskiego 4. 

 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXIX/215/08 w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 13  do protokołu . 

 
h) w sprawie: opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne  
w Ornontowicach. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Glos zabrał radca prawny Stanisław Cichecki. Wyjaśnił, Ŝe zdaniem nadzoru 
prawnego opłata winna wiązać się z konkretną usługą, świadczoną poza programem.  
 
W porównaniu do Uchwały Nr XXVII/202/08 Rady Gminy Ornontowice z dnia  
27 sierpnia 2008r., która została uchylona rozstrzygnięciem Wojewody wprowadzono 
następujące zmiany: 

� zrezygnowano z pisania o godzinach, 
� propozycja 1 stawki zamiast 4, 
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� dopisano zajęcia pozaprogramowe, które opłata będzie pokrywała, 
„Opłata, o której mowa w § 1 przeznaczona jest na pokrycie kosztów dodatkowych zajęć 
edukacyjno-rekreacyjnych i wychowawczych ujętych w planie pracy przedszkola, w tym m.in. 
na zajęcia rytmiczno-umuzykalniające, profilaktyczno-zapobiegawczą gimnastykę korekcyjną 
i zajęcia logopedyczne oraz na organizowanie przedstawień teatralnych w przedszkolu”. 

� wprowadzono zasadę zwolnienia z opłat. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXIX/216/08 w sprawie: opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkole publiczne w Ornontowicach, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14  do protokołu . 

 
i) w sprawie: ustalenia trybu udzielania i rozlicza nia dotacji z bud Ŝetu gminy dla 
niepublicznego przedszkola. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Temat został przedstawiony przez radcę prawnego. Jest to dotacja przyznana  
z mocy prawa. Rada decyduje o wysokości dotacji – najmniej 75%, najwięcej 100%. 
Uchwałę naleŜy podjąć, poniewaŜ w Gminie Ornontowice z dniem 1 września 
powstało niepubliczne przedszkole. Dotacja jest obowiązkowa. Prowadzenie 
działalności oświatowej w postaci niepublicznego przedszkola nie jest działalnością 
gospodarczą. 
 
Kolejno Wójt przedstawił jak kwotowo wyglądać będzie mniej więcej dotacja  
na poziomie 75% i 100% w okresie 12 miesięcznym, przyjmując koszt pobytu 
dziecka 456 zł na miesiąc: 

� 100% - dla 30 dzieci – 164160 zł. w skali roku -> 13680 zł na miesiąc; 
� 75% - dla 30 dzieci - 123120 zł. w skali roku -> 10260 zł na miesiąc. 

 
Radca prawny Stanisław Cichecki uzupełnił, Ŝe jeŜeli do przedszkola niepublicznego 
uczęszcza uczeń, nie będący mieszkańcem Gminy Ornontowice, koszty udzielonej 
dotacji pokrywa gmina, której mieszkańcem jest ten uczeń.  
 
Następnie radni dyskutowali nad wysokością dotacji skupiając się na 75% i 100% 
dotacji. 
 

� za dotacją 100% opowiedzieli się radni: Spyra, Kotyczka, Jaskółka, Zientek, 
Szołtysek. 

� za dotacją 75% opowiedzieli się radni: Nowak, Milanowski. 
 
Pani Skarbnik poparła zdanie Komisji BudŜetu i Mienia, podkreślając, Ŝe gminne 
przedszkole publiczne musi spełniać szereg wymagań, które juŜ nie obowiązują 
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przedszkola niepublicznego. Jest to pierwsze przedszkole niepubliczne,  
ale niekoniecznie ostatnie. 
 
Radny Milanowski oznajmił, Ŝe nie sądzi aby przyznania dotacja w wysokości 75% 
było dyskryminacją. Podkreślił takŜe, Ŝe gminne przedszkole jest na bardzo wysokim 
poziomie. 
 
Wójt podzielił zdanie i ostroŜność Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Mienia.  
Wymagania w stosunku do małych przedszkoli są inne niŜ utrzymanie duŜego. 
ObniŜenie wysokości przyznanej dotacji będzie znacznie trudniejsze niŜ zwiększenie 
jej. UwaŜa, Ŝe to nie jest dyskryminacja. 
 
Radca Cichecki, dla poparcia słów Wójta dodał, Ŝe lwią częścią kosztów utrzymania 
przedszkola są pensje nauczycieli. W „ochronce” nie będzie kosztów 
nauczycielskich, poniewaŜ siostry wykonują tę pracę w ramach swojej słuŜebnej roli, 
czyli uzyskają czysty przychód. Przyznając maksymalną dotację, zdaniem radcy, 
byłby to nieracjonalny podział kosztów.  
 
Radny Szołtysek opowiedział się za 100% dotacją. 
 
Radny Nowak podkreślił, Ŝe właśnie aby uniknąć dyskryminacji proponuje 75%, 
poniewaŜ przyznając dotację 100% dyskryminowalibyśmy gminne przedszkole,  
z uwagi na fakt, Ŝe jego koszty utrzymania są większe a dotacja byłaby taka sama. 
 
Następnie poddano pod głosowanie wysokość dotacji: 75% i 100%. 
Na stan obecnych 15 radnych: 

� za dotacją 100% opowiedziało się 5 radnych; 
� za dotacją 75% opowiedziało się 10 radnych. 

 
Z uwagi na powyŜsze, z budŜetu gminy udzielona będzie dotacja dla niepublicznego 
przedszkola – na kaŜdego wychowanka w wysokości 75% ustalonych w budŜecie 
gminy wydatków bieŜących ponoszonych w przedszkolu gminnym w przeliczeniu  
na jednego wychowanka. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 10 
• Przeciw: 5 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXIX/217/08 w sprawie: ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
z budŜetu gminy dla niepublicznego przedszkola, na stan 15-tu radnych została 
przyjęta 10 głosami „za”, przy 5 przeciwnych, i stanowi załącznik nr 15   
do protokołu . 

 
j) w sprawie: zawarcia porozumienia pomi ędzy Gmin ą Ornontowice a Gmin ą 
Orzesze na powierzenie Gminie Orzesze zadania publi cznego polegaj ącego na 
przygotowaniu i przeprowadzeniu post ępowania przetargowego dotycz ącego 
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opracowania dokumentacji projektowej i studium wyko nalno ści dla tras 
rowerowych w granicach Gmin Powiatu Mikołowskiego. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Kierownik WPiPF wyjaśniła, Ŝe jest to projekt subregionalny nie podlegający 
procedurze konkursowej, ale wymagana jest pełna dokumentacja jaka obowiązuje  
w przypadku konkursu. Zgodnie z ustaleniami Gmina Orzesze ogłasza przetarg  
a przedmiotową uchwałę rada jest zobowiązana podjąć. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 13 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 2 

 
Uchwała Nr XXIX/218/08 w sprawie: zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą 
Ornontowice a Gminą Orzesze na powierzenie Gminie Orzesze zadania 
publicznego polegającego na przygotowaniu i przeprowadzeniu postępowania 
przetargowego dotyczącego opracowania dokumentacji projektowej i studium 
wykonalności dla tras rowerowych w granicach Gmin Powiatu Mikołowskiego, na 
stan 15-tu radnych została przyjęta 13 głosami „za” przy 2 wstrzymujących się  
i stanowi załącznik nr 16  do protokołu . 

 
k) w sprawie: uchylenia uchwały Rady Gminy w sprawi e zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnego O środka Zdrowia w Ornontowicach  
za rok 2007. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radca prawny S. Cichecki oznajmił, Ŝe wg wyjaśnień organu RIO nie moŜna 
przyjmować skorygowanych sprawozdań (nie wolno podejmować drugiej uchwały  
w tym samym temacie). 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 
 
Uchwała Nr XXIX/219/08 w sprawie: uchylenia uchwały Rady Gminy w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia  
w Ornontowicach za rok 2007, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17  do protokołu . 
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Ad. 10 
W Sprawach bieŜących głos zabrali: 
 
Przewodniczący Rady Gminy: 

• przekazał informację o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych 
dokonanych przez: Wojewodę Śląskiego, Przewodniczącego Rady Gminy, 
Wójta Gminy, przedstawiając stosowne pisma w tym zakresie (załączniki), 

• oznajmił, Ŝe 12 listopada br. odbędzie się dodatkowa sesja. 
 
Wójt: 

• przekazał informację o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych 
złoŜonych na jego ręce przez zobowiązanych do tego pracowników 
funkcyjnych, 

• poruszył temat wyrobisk górniczych, 
• wspomniał o wpływie pisma z firmy POLAMPACK dot. ustaleń z 01.10.2008r.  

w sprawie ul. Hutniczej. 
 
Ad. 11 
W kolejnym punkcie Zastępca Wójta omówił pokrótce przebieg realizowanych  
na terenie Gminy inwestycji. Poruszył takŜe temat dot. odbytych przetargów. 
 
Radny Zientek  oznajmił, Ŝe na placu zabaw przy ul. Jasnej teren jest nierówny 
proponując nawiezienie ziemi. 
 
Radny Zientek  spytał, czy wiadomo jest coś nt. budowy nadajnika telefonii 
komórkowej przy ul. Zamkowej. 
 
Zainteresowany był takŜe, czy w tym roku zakupione zostaną kosze uliczne. 
 
Z-ca Wójta w odpowiedzi poinformował, Ŝe planuje się wyrównanie i wysypanie 
piaskiem placów zabaw na wiosnę. Z kolei nadajnik dotyczy sieci ERA. 
 
Radny Nocoń poruszył kwestie dotyczące: 

• pretensji mieszkańca odnośnie mostku na jego łące (Potok Łąkowy), 
• planów budowy kanalizacji deszczowej przy ul. Polnej od strony  

ul. Chudowskiej. 
 
Z-ca Wójta odparł, Ŝe jeŜeli chodzi o Potok Łąkowy to takie były ustalenia  
z właścicielami gruntów. Mostek został wykorzystany przez dziki. Podjęto takŜe 
decyzję o ustawieniu leśnej zapory i zabezpieczeniu mostka. 
 
Co do pytania o kanalizację deszczową przy ul. Polnej to kanalizacja taka istnieje - 
sfinansowała i wykonała to zadanie w 100% kopalnia. 
 
W kwestii koszy głos zabrał Wójt informując, Ŝe w budŜecie gminy zostaną 
zabezpieczone środki na ten cel. Kosze będą przetestowane pod kątem odporności 
na zniszczenia i dewastację. 
 
Radna Kozioł  poruszyła temat dot. konieczności utwardzenia ul. Łąkowej. 
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Radny Jaskółka  zaproponował ustawienie ławki obok Gminnego Domu Kultury. 
 
Jednocześnie radny zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Rolnictwa w sprawie 
zanieczyszczonych przez pojazdy rolnicze dróg na terenie gminy. 
 
Radny Zientek  zgłosił wniosek formalny, aby od następnej sesji Przewodniczący 
Rady nie czytał projektów uchwał, chyba Ŝe są to zupełnie nowe projekty. 
Przewodniczący powołując się na Statut Gminy oznajmił, Ŝe skoro wniosek jest 
sprzeczny ze Statutem, nie podda go pod głosowanie. 
 
Ad. 12 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 13 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radny Nowak  oznajmił, Ŝe posiedzenie Komisji BudŜetu i Mienia odbędzie się  
7 listopada o godz. 15.30. 
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 21.30 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 
 
 


